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Blok Algemeen 

1. Er is een ambtelijke werkgroep opgericht die de opdracht heeft gekregen om de 

inkomsten van de gemeente te verhogen. Welke mogelijkheden zijn er voor 

gemeenten om hun inkomsten te verhogen en betekent dit dat de gemeente 

Twenterand in het verleden hier onvoldoende aandacht voor heeft gehad? Hebben 

we in het verleden geld laten liggen? Graag een uitgebreid antwoord. 

2. We hebben al een aantal keren burgerpeilingen gehouden over bepaalde 

onderwerpen en het valt inmiddels op dat slechts een zeer klein percentage 

inwoners hiervan gebruik maakt. Welke conclusie trekt B&W uit de zeer magere 

deelname van onze inwoners en is het dan wel legitiem om op de uitkomsten beleid 

te ontwikkelen? Heeft het college wel eens gedacht aan andere middelen om de 

inwoners meer te betrekken bij onderwerpen en zo ja, wat zijn dan nog andere 

opties? Wordt het geen tijd om een drempel op te werpen, bijvoorbeeld een 

minimale respons van 30% van het aantal kiesgerechtigden? 

3. Het zwembad wordt binnenkort gegund en hiervoor is een post ingeruimd van iets 

meer dan 10 miljoen euro. We lezen allemaal dat de kosten voor het materiaal 

enorm zijn gestegen en ook dat bepaalde grondstoffen en materialen nauwelijks 

meer aan te voeren zijn. Hoe groot is de kans dat de bouwkosten voor het zwembad 

uiteindelijk veel hoger uitvallen dan 10 miljoen? En hoe reëel is het te 

veronderstellen dat de bouw vertraging oploopt door het niet beschikbaar zijn van de 

benodigde materialen? 

4. Kunt u ons aangeven wat de bereikte resultaten zijn van het samenwerkingsverband 

P10. Wat heeft het ons al opgeleverd?  

5. Kunt u ons een opgave doen toekomen van de statussen van de diverse reserves 

waarover wij beschikken? Met andere woorden: hoe groot bedragen onze reserves, 

gespecificeerd naar soort reserve? 

 

Sociaal Domein: 

6. Studenten met een structurele beperkingen hebben recht op de individuele 

studietoeslag. Het gaat om plm. 6 personen. Hoewel wij deze steun waarderen, 



vragen wij ons af of er geen landelijke potjes zijn om dit te financieren? Dit vragen wij 

in het kader van de wens om de inkomsten van de gemeente te verhogen. 

7. Hoeveel geld is uitgegeven in het afgelopen jaar aan schuldhulppreventie en 

schuldhulpverlening? En wat zijn de behaalde resultaten geweest? Met andere 

woorden: kunt u een kosten- en batenanalyse hierop loslaten? 

8. Hoeveel mensen maken gebruik van de was- en strijkservice door DOS’37, Zorgcentra 

en inVia? Hoeveel bedraagt de jaarlijkse besparing met de eerdere opzet, namelijk 

toen de HO deze werkzaamheden verrichtte? Moeten onze inwoners nog een extra 

bedrag hiervoor betalen? Het college hecht veel waarde aan duurzaamheid: hoe 

duurzaam is het om was op te halen bij verschillende huishoudens met een auto, 

extern te laten wassen en weer met de auto te retourneren?  

9. U geeft aan de pilot Scheidingspunt een betere kans te willen geven. U geeft tevens 

aan dat u in de loop van 2021 meer scheidingen verwacht vanwege mede corona 

effecten. Welke effecten zijn er dan nog meer waarop u meer scheidingen verwacht? 

Kunt u aangeven wat de resultaten geweest zijn van deze pilot? Hoeveel mensen 

hebben gebruik gemaakt van deze pilot en wat zijn de effecten geweest? Als we 

kijken naar de jaarlijkse kosten, hoeveel bedragen dan de overheadkosten van deze 

pilot, uitgedrukt in procenten? 

10. U stelt als doel om de laaggeletterdheid af te laten nemen. Wat is het doel, SMART 

geformuleerd en waar staan we nu anno 2021? 

11. We zien landelijk het aantal jongeren dat gebruik maakt van jeugdhulp dalen, maar in 

o.a. Twenterand stijgen. Kunt u aangeven waarom wij er niet in slagen om gelijke 

tred te houden met de landelijke ontwikkelingen? Doen wij iets verkeerd of heeft het 

te maken met andere oorzaken? 

12. U schrijft dat de investering van een derde gezinswerker (kosten 69.304 euro) wordt 

terugverdiend omdat duurdere zorg wordt voorkomen. Kunt u dit voor ons 

inzichtelijk maken of is dit vooral een niet te meten gevoel? 

13. Er wordt geschreven dat de kosten voor het sociaal domein oplopen door het 

abonnementstarief. Kunt u dit voor de raad inzichtelijk maken: wat zijn de financiële 

consequenties geweest sinds de invoering? Die ten laste komen van onze begroting? 

En staat hier geen enkele compensatie tegenover vanuit het Rijk? 

14. We zijn verheugd dat ook Twenterand meer zorgaanbieders vooraf gaat controleren 

in plaats van achteraf. Voor ons beeld: hoeveel is er de afgelopen drie jaar 

afgeschreven aan geld dat niet meer te vorderen/te innen is? Door zaken te hebben 

gedaan met malafide zorgorganisaties dan wel als gevolg van faillissementen van 

zorgbureautjes? 

15. Voor 2022 worden 40 nieuwe Twenteranders verwacht. Kunt u aangeven hoeveel 

procent van de 221 nieuwe Twenteranders  (van 2016 – 2020) inmiddels niet meer in 

een uitkeringssituatie zit? Hoeveel procent van deze groep kan in zijn eigen 

levensonderhoud voorzien? 

16. Kijkend naar de motie die is aangenomen om statushouders geen voorrang meer te 

laten verlenen op de sociale woningmarkt, wat betekent dit voor de huisvesting van 

40 nieuwe Twenteranders? Wat is de wachttijd op dit moment op een sociale 



huurwoning? Hoe zorgt u ervoor dat Twenteranders niet achtergesteld worden bij 

het zoeken naar een sociale huurwoning? 

17. Wij zien eigenlijk nergens een significante daling van mensen in de bijstand, in het 

aantal aanvragen inkomenstoeslag, aantal statushouders, activeringsprojecten en ga 

zo maar door. Heeft u hier een verklaring voor? 

18. We lazen onlangs een bericht dat een groep jongeren is opgepakt voor overlast, 

intimidaties, vernielingen, diefstal, inbraak enz. Kunt u iets zeggen over de 

achtergrond van deze jongeren? Leeftijden, opleiding die ze volgen, verzuim school, 

drugs- en drankproblematiek, of ze in het jeugdzorgtraject zitten enz. Wat worden de 

inspanningen van de gemeente om deze groep te monitoren en te zorgen dat het 

geen draaideurcriminelen worden? 

 

 

Economie en Vrije Tijdsbesteding: 

Opmerking: we snappen dat corona veel invloed heeft gehad en nog heeft in de antwoorden 

op onze vragen over de economie en de vrije tijdsbesteding 

19. Stimuleren werkgelegenheid is een doel van de gemeente. Is het inzichtelijk te 

maken met hoeveel de werkgelegenheid (fte’s) in 2020 is toegenomen of 

afgenomen? 

20. Hoeveel nieuwe bedrijven zijn er ontstaan in Twenterand? En hoeveel bedrijven zijn 

er vanuit een andere gemeente onze kant opgekomen? Valt hier iets over te zeggen? 

21. U wilt verder inzetten op de promotie van Engbertsdijksvenen, maar dan moeten we 

ook wel wat te bieden hebben. Nu is er onlangs een plan ingediend om 

Engbertsdijksvenen beter in de markt te zetten. Wanneer verwacht u dat de plannen 

worden uitgerold om van Engbertsdijksvenen een toeristische trekpleister te maken? 

22. Hoeveel toeristen komen er per jaar naar Twenterand, hoeveel overnachtingen zijn 

er gemiddeld en wat zijn op dit moment de trekpleisters van Twenterand waar 

toeristen op afkomen? Kunt u iets zeggen uit welke landen de toeristen komen die 

onze gemeente bezoeken? Heeft u hier ook aantallen van? Is bekend wat er 

gemiddeld door de buitenlandse toeristen wordt besteed? 

23. U heeft het over duurzame werkgelegenheid. Wat verstaat u hieronder? Wat 

verstaat u dan onder niet duurzame werkgelegenheid? Is dit louter een term die 

gelieerd is aan de energietransitie? 

24. De PVV heeft in de raad aan de orde gesteld dat wij meer moeten doen om beter te 

scoren daar waar het gaat om ondernemersvriendelijkheid. We willen immers stijgen 

op de lijst van MKB-vriendelijke gemeenten van Overijssel. Wat heeft u gedaan in het 

afgelopen jaar in het kader van ondernemersvriendelijkheid? 

25. Hoe staat het met de ontwikkeling van Garstelanden-Oost? Wat is hier inmiddels 

bereikt en wanneer kan Autodemontagebedrijf Niks BV zijn uitbreiding realiseren? 

 



Ruimte: 

 

26. We hebben het aantal BOA’s uitgebreid naar 3 mensen. Kunt u aangeven waarmee zij 

zich vooral hebben beziggehouden en aan welke activiteiten men niet is 

toegekomen? Zijn 3 BOA’s voldoende voor onze gemeente of zou er minimaal 1 BOA 

bij moeten komen? 

27. Gezien de problematiek in het gebied Kanaal Almelo – De Haandrik worden er nu 

andere eisen gesteld aan de fundering bij eventuele nieuwbouw van huizen? Zo ja, 

welke? 

28. We lezen dat mogelijke private partijen bouwtechnische toetsen gaan uitvoeren. Wat 

betekent dit straks voor eventuele aansprakelijkheid? Aansprakelijk die nu nog bij 

een gemeente ligt?  

29. Er wordt gesproken over het bouwen van een starterswoning. Wat is de prijsrange 

van starterswoningen? Wat mag zo’n woning maximaal kosten? 

30. Bent u genegen alle windmolenplannen on hold te zetten omdat er veel discussie is 

over de invloed van deze molens op de gezondheid van mensen. Enschede heeft 

gezegd tijdelijk een hold te zetten op windmolens. Twenterand zou hier een 

voorbeeld aan kunnen nemen. 

31. U zegt kleinschalig aan de slag te gaan met ‘de slimme wijkaanpak’ met 

ondersteuning van Enpuls. Wie is Enpuls en wat wordt met deze aanpak bedoeld? 

Wat zijn  de kosten voor de gemeente voor dit project? Wat is het nut en de 

noodzaak van dit project?  

32. Over de verbreding/opwaardering van de N36 is al veelvuldig gesproken. U zegt 

hierop in te willen blijven zetten. Op welke manier doet u dit en ziet u hierin enige 

progressie? 

33. U schrijft minder overlast en minder criminaliteit na te streven. Recentelijk lazen we 

nog dat een groep jongeren is aangehouden vanwege vernielingen, overlast, 

intimidatie en zelfs inbraak. Dit na jarenlange overlast door jongeren in o.a. de 

omgeving van het station. We zijn hier erg blij mee en hopen dat dit resultaat zal 

leiden tot meer gerichte opsporing van groepen die stelselmatig anderen tot last zijn. 

Onze vraag is dan ook of u meer gaat doen aan het opsporen en monitoren van 

jongeren die het leuk vinden om anderen lastig te vallen, spullen te vernielen enz? Zo 

ja, kunt u aangeven wat er feitelijk nu anders zal gaan? 

34. Er is relatief veel aandacht voor ondermijning en dus het aanpakken van 

georganiseerde misdaad. Hoe kan het dan dat er in 2020 dan 0 BIBO-onderzoeken 

zijn geweest? Dit was in 2019 ook al zo. Almelo gebruikt deze onderzoeken wel, 

bijvoorbeeld bij het beoordelen van zorgorganisaties.  

35. U schrijft onze inwoners te ondersteunen daar waar het gaat om het bestrijden van 

hittestress. Bijvoorbeeld door subsidies te verstrekken om tegels te laten vervangen 

door groen. Naast een industrieterrein ligt 14 ha vol met duizenden zonnepanelen 

(Oosterweilanden). Uit onderzoek blijkt dat zoveel zonnepanelen zorgen voor een 

extra lokale opwarming van een aantal graden. Hoe rijmt u dit met de opdracht om 

hittestress te beperken? Want u zorgt door uw beleid zelf voor extra hittestress. 



36. U zegt waarde te hechten aan de kwaliteit van de leefomgeving voor flora en fauna. 

Ook heeft u als doel een schoner, gezonder en veiliger leefomgeving. Wanneer er 

straks 4 enorme hoge windmolens binnen een paar honderd meter van bebouwing 

staan, bent u het dan met ons eens dat de leefomgeving van deze mensen er niet 

gezonder en veilig op is geworden? Gelet op de brief die 100 artsen hebben 

geschreven over de schadelijke gevolgen van windmolens voor ons mensen. 

37. U geeft aan dat bij bijvoorbeeld de uitvoering van de warmtevisie het uitgangspunt 

‘haalbaar en betaalbaar’ is. Nu zijn dit prachtige woorden, die niet concreet zijn. 

Inmiddels bestaat de energienota voor een gemiddelde inwoner voor 61% uit 

belastingen, 10% uit netbeheerkosten en voor 29% uit daadwerkelijk verbruik. We 

lazen onlangs dat de energienota plm. 200 euro per jaar duurder wordt in 2021. 

Vindt u zo langzamerhand niet dat de grens van haalbaar en betaalbaar is bereikt? 

Kunt u ons informeren hoeveel huishoudens in Twenterand hun energierekening niet 

mee kunnen betalen? Of nauwelijks? Is het niet eens tijd om uit uitgangspunt te 

nemen dat maximaal een bepaald percentage van de vaste lasten voor huishoudens 

uit energiekosten mag bestaan? Zo ja, welk percentage is dan redelijk te noemen? 

38. U stimuleert zonnepanelen op daken en dan het liefste op grote daken van bedrijven. 

We zagen onlangs een forse brand in Friesland waarbij veel vlijmscherpe stukjes 

zonnepaneel in de wijde omtrek terechtkwamen. Zeer slecht voor het milieu en zeer 

gevaarlijk voor vogels en andere dieren. Koeien kunnen er een maagbloeding van 

krijgen. Zonnepanelen worden het nieuwe asbest genoemd. Wanneer er een brand is 

in Twenterand en messcherpe stukjes zonnepaneel komen in onze omgeving terecht, 

wie draagt dan ze zorg voor het opruimen/verwijderen van deze deeltjes? Bij wie 

kunnen mensen terecht voor de schade aan hun dieren? 

39. In 2020 staat geen opgave vermeld van het aandeel hernieuwbare energie. Waarom 

niet? Het streven is 20%. Kunt u dit alsnog doen? Kunt u ook aangeven hoeveel 

procent hernieuwbare energie afkomstig is van houtige biomassa? Kunt u een 

onderverdeling maken van de energiebronnen die gebruikt worden als hernieuwbare 

energie? 

 

 


